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Mátraterenye Község Önkormányzatának 
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Készült:  Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő – testülete  - 2024. 

február 13-án megtartott – soros, nyílt üléséről. 

 

Az ülés helye: Mátraterenye  - Községháza nagyterme 

                           (Mátraterenye, Kossuth út 178.) 

 

Jelen vannak: Gecse László polgármester, Serfőző Péter alpolgármester, Almádi István, 

Kotroczó Zoltán, Koósné Czene Katalin Andrea, képviselők 

  

Állandó meghívott: 

 

Urbányi Edina jegyző, jegyzőkönyvvezető 

Kertész Mónika pénzügyi főtanácsos (1-3 napirend) 

 

1 fő érdeklődő állampolgár 

 

Gecse László polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, mivel a 

polgármester és 4 fő képviselő jelen van, a nyílt ülést megnyitja. Javaslatot tesz a nyílt ülés 

napirendjére, a kiküldött meghívóban szereplőek szerint. 

 

NAPIRENDI  JAVASLAT 

 

1. Közigazgatási szerződés felülvizsgálata 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

2. Mátraterenyei Közös Önkormányzati Hivatal 2024. évi költségvetésének 

jóváhagyása 

Előterjesztő: Urbányi Edina jegyző 

 

3. Mátraterenye Község Önkormányzat 2024. évi költségvetésének jóváhagyása 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

4. Mátraterenye Önkormányzat adósságszolgálatának és hitelképességének 

hároméves prognózisa 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

5. Egyéb időszerű feladatok 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal megállapítja ülése napirendjét. 

 



1.) Közigazgatási szerződés felülvizsgálata 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

( Közigazgatási szerződés és határozati javaslat a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Gecse László polgármester: Az elmúlt – januári testületi ülésen javaslat született arról, hogy 

a közigazgatási szerződést ki kellene további három ponttal bővíteni. Ez a mostani 

közigazgatási szerződésben meg is történt az alábbiak szerint:  

1.) A roma nemzetiségi önkormányzat elnöke legkésőbb minden hónap 5. napjáig köteles 

az Önkormányzat gazdaságvezetője számára az előző hónap bankszámlakivonatain szereplő 

gazdasági eseményekhez kapcsolódó bizonylatokat teljeskörűen és hiánytalanul átadni. 

2.) Annak érdekében, hogy az Önkormányzat és a jegyző jelen együttműködés szerinti 

valamennyi kötelezettségeit teljesíteni tudja a roma nemzetiségi önkormányzat elnöke vállalja, 

hogy a szükséges és megfelelő információkkal, adatokkal és iránymutatásokkal látja el az 

Önkormányzatot. Az Önkormányzatot nem terheli felelősség, ha az adatszolgáltatási 

kötelezettség elmaradása a roma nemzetiségi önkormányzat működésének hiányossága miatt 

következik be. 

3.) Az Önkormányzat a roma nemzetiségi önkormányzat költségvetésére vonatkozóan 

döntési jogosultsággal nem rendelkezik. Az Önkormányzat a roma nemzetiségi önkormányzat 

költségvetési határozata törvényességéért, bevételi és kiadási előirányzatainak megállapításáért 

és teljesítéséért, továbbá egymás kötelezettségvállalásaiért és tartozásaiért nem felelős. Az 

esetleges adósságrendezési eljárás során a roma nemzetiségi önkormányzat tartozásaiért az 

Önkormányzat felelősséggel nem tartozik.  

 

A többi, technikai módosítás pl. megváltozott az ügykezelési feladatokat ellátó köztisztviselő 

neve, illetve aktualizálásra került az aktuális költségvetési törvény neve. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a határozati javaslatot elfogadva a következő döntést 

hozza: 

 

7/2024. ( II. 13.)sz. Határozat  
 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat és a Roma 

Nemzetiségi Önkormányzat közigazgatási szerződését a nemzetiségiek jogairól szóló 2011. évi 

CLXXIX. törvény 80. § (2) bekezdésében foglaltak szerint felülvizsgálta és azt a határozat 

melléklete szerint jóváhagyja. 



Határidő: azonnal 

Felelős: Gecse László polgármester 

 
 

2.) Mátraterenyei Közös Önkormányzati Hivatal 2024. évi költségvetésének 

jóváhagyása 

Előterjesztő: Urbányi Edina jegyző 

 

(Előterjesztés, határozati javaslat  és melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

Urbányi Edina jegyző: Részletes előterjesztést kaptak a képviselők. Jól látszik belőle, hogy az 

illetményalap 2013. óta nem változott, ezt a bérek egyéni eltérítésével próbáljuk kezelni. 

Mátranovák már elfogadta ezt a határozati javaslatot és ha Mátraterenye testülete is jóváhagyja, 

akkor kerül beépítésre a székhely Mátraterenye 2024. évi költségvetésébe. 

 

Gecse László polgármester: Látom, hogy a bevételi és kiadási főösszeg 84.258.062 Ft. 

 

Kertész Mónika pénzügyi főtanácsos: Igen, a Közös Hivatalnál a bevételi főösszeg 

84.258.062 forint. Igaz, hogy az állami normatíva kissé emelkedett, ez látszik is a bevételi 

oldalon, a kiadási oldalon pedig a személyi és dologi kiadások lettek betervezve, mint pl. banki 

költségek, Takarnet használata, vagy az informatikai rendszer működésének kiadásai. 13 

dolgozóra lett a bér betervezve, de már február 12-vel 2 fő bejelentette, hogy elhagyja a 

Hivatalt, mert ennyi pénzért nem fognak itt dolgozni.   

 

Gecse László polgármester: Tapasztaltam én is, hogy bérfeszültséget okoz, hogy a Kormány 

jelentősen növelte pl. az óvodai dolgozók – óvodapedagógusok bérét.  

 

Kotroczó Zoltán képviselő: A versenyszféra elszívta a pedagógusokat, amíg ez a bérrendezés 

nem történt meg. Szeretném megkérdezni Kertész Mónika pénzügyi főtanácsostól, hogy lát-e 

lehetőséget a hivatalban dolgozó köztisztviselők béremelésére? 

 

Kertész Mónika pénzügyi főtanácsos: Mátraterenye Község Önkormányzatának 

költségvetési főösszege 748.345.538 Ft. Ebből, több, mint 300 millió forintot kell átadni a 

Társulásnak. A bevételek jelentős része kötött felhasználású, a helyi adóbevétel szabad 



felhasználású. Ami szabadon mozgatható összeg erre a célra, az az adóbevétel. Ez a mostani 

költségvetésbe 45 millió forintra lett betervezve. Ennél az összegnél nincs meghatározva, hogy 

mire lehet felhasználni, de ide számít még a díjbevételek összege is, ami szabadon 

felhasználható, de ez az összeg nem jelentős. Ahol megtakarítást lehetne elérni az a dologi 

kiadások visszafogása, illetve a takarékosabb gazdálkodás. Egy éve van az önkormányzatnak 

önként vállalt feladata is – a Szurdok Szolg. A költségvetés ennek a fényében megvan bontva 

kötelező és önként vállalt feladatokra. A Szurdok Szolg.-nál dolgozó 6 fő jelenlegi minimálbére 

közel 26 millió forint, de ettől sokkal több a csarnok kiadása. Ha ehhez még hozzávesszük a 

Szurdok Szolg. dologi kiadásait, pl. rezsiköltség, benzin a fűkaszákba stb. az további 

hozzávetőlegesen 12 millió forint többletkiadást jelent. Ez összesen körülbelül 40 millió forint 

kiadás. Ha ezt visszaosztjuk 12 hónapra, akkor több, mint 3 millió forint havi bevételt kellene 

termelnie a Szurdok Szolg.-nak, hogy ne legyen veszteséges, ebben még nincs is nyereség. 

Akkor lesz nagyobb probléma, ha az állam nem fogja a Szurdok Szolg.-ban dolgozók bérét 

lefedezni. 

 

Kotroczó Zoltán képviselő: Akkor körülbelül 45 millió forint az, amivel „szabadon” 

gazdálkodhat az önkormányzat? 

 

Kertész Mónika pénzügyi főtanácsos: Most ennyi van betervezve, úgy gondolom ez az összeg 

reális. 

 

Kotroczó Zoltán képviselő: Ebből a 45 millió forintból, van valamennyi „lekötött” összeg, 

amiből már nem tudunk gazdálkodni? 

 

Kertész Mónika pénzügyi főtanácsos: Ez még képlékeny. Mindig vannak a lakosoktól, civil 

szervezetektől olyan kérések, amelyek folyamatosan érkeznek a Hivatal felé. Mindenki 

segítséget szeretne. 

 

Gecse László polgármester: Az adóbevételeket nem tudjuk forintra pontosan kiszámolni, ez 

egy becsült összeg. 

 

Koósné Czene Katalin Andrea képviselő: Szerintem addig kell megbecsülni az embereket, 

amíg ott van. Ahol én dolgozom, abban az iskolában is legalább 10 üres álláshely van 

meghirdetve. Ezt helyettesítésekkel oldjuk meg. 



 

Gecse László polgármester: Az elmúlt hónapokban rész vettem, egy polgármestereknek 

rendezett előadáson, ahol a minisztériumból jött előadó arról tájékoztatott bennünket, hogy sem 

a polgármesterek sem a köztisztviselők béréhez nem nyúlnak hozzá. 2026-ig, biztos nem lesz 

béremelés ebben a szférában. 

 

Serfőző Péter alpolgármester: Szomorú dolgok folynak ebben az országban. Hazudik, aki azt 

mondja, hogy nincs például pedagógushiány, mert van. 

 

Gecse László polgármester: A Közös Hivatalnál, most 84.258.062 forint a főösszeg. Várjuk 

meg az adóbevételeket és utána üljünk össze és nézzük meg, hogy tudunk-e a köztisztviselők 

béréhez hozzátenni. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a határozati javaslatot elfogadva a következő döntést 

hozza: 

 

8/2024. ( II. 13.)sz. Határozat 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Mátraterenyei Közös 

Önkormányzati Hivatal 2024. évi költségvetését a határozat melléklete szerinti tartalommal 

elfogadja. 

2024. évi költségvetési évben a Mátraterenyei Közös Önkormányzati Hivatal  

bevételi főösszege: 84 258 062 forint 

melyből 

aa) központi irányítószervi támogatás: 83 828 006 forint 

ac) előző évi pénzmaradvány: 430 056 forint 

 

kiadási főösszege: 84 258 062 forint 

melyből 

ba) személyi juttatások: 70 970 900 forint 

bb) munkaadókat terhelő járulékok: 8 704 306 forint 

bc) dologi, és egyéb folyó kiadások: 4 582 856 forint 

Engedélyezett létszám: 13 fő a Közös Hivatal Megállapodásában foglaltak szerint. 

  

A cafetéria-juttatás mértéke 2024. évben 231 900 Ft. 

A képviselő-testület megbízza Mátraterenye Község Polgármesterét, hogy a Közös Hivatal 

költségvetése Mátraterenye Község Önkormányzatának 2024. évi költségvetésébe való 

beépítéséről gondoskodjon. 

A képviselő-testület megbízza a jegyzőt, hogy a költségvetés végrehajtásáról gondoskodjon. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Urbányi Edina jegyző 

 



 

3.) Mátraterenye Község Önkormányzat 2024. évi költségvetésének 

jóváhagyása 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

(Előterjesztés, hatásvizsgálat, rendelet-tervezet és mellékletei a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

Gecse László polgármester: A költségvetési főösszegünk 748.345.538 forint, ebből kell 

mindent megoldanunk. A Szurdok Szolg.-nál még szerencse, hogy a Munkaügyi Központ 

támogatja a dolgozók bérét. Eddig 100% volt a támogatás, most már 3 embernél csak 50%. 

Ezek a gépek, eszközök, amik itt vannak a csarnokban pl. teherautó, kisbusz, utánfutók, elég 

nagy értéket képviselnek és ezek már itt is maradnak. Probléma, hogy nincs a csarnokban egy 

olyan vezető, aki ezt az egészet összefogná, megrendeléseket szerezne. Egyeztettem már én is 

több önkormányzattal és vállalkozóval, hogy milyen munkákat tudna ellátni a Szurdok Szolg. 

Fűkaszánk is sok van, de a szezonban nincs elég ember, aki ellátná ezeket a feladatokat. Vagy 

bérbe veszik őket és az emberek bevételt hoznak a Szurdok Szolg.-nak és a faluban nincs 

elégszer levágva a fű, vagy ha nincs megrendelés, akkor a faluban vágják az önkormányzati 

területeken az emberek a füvet, de az nem hoz bevételt. Bár, ha a faluban vágják az emberek a 

füvet, akkor legalább nem kell egy külsős cégnek ezért fizetnünk. Tudom, hogy a civil 

szervezetek is támogatásra szorulnak, mert a tagdíjaikból nem tudják a működésükhöz 

szükséges több százezer forintot kigazdálkodni. 

 

Kertész Mónika pénzügyi főtanácsos: A költségvetésbe 1.000.000 Ft-ot terveztünk be a civil 

szervezetek támogatására. Így is az Önkormányzat fizeti sok civil szervezet, egyesület helyett 

a közüzemi számlákat  - pl. a focinál és a tekénél - ami közvetett támogatás. Ez több százezer 

forint kiadás. Most szembesültem vele, hogy például a tekések 800.000 ezer forintot kérnek az 

önkormányzattól a működésükre, pedig pár hónappal ezelőtt már kértek és kaptak is külön 

100.000 forintot. Ha ebből az egymillió forintból, ami be lett tervezve a civil egyesületeknek, 

csak a tekéseknek szán a képviselő testület 800.000 forintot, a többi egyesületnek már csak 

200.000 forint marad összesen. Vállalkozó szellemű vezetőség kellene a civil szervezetek élére, 

akik megkeresik a helyi vállalkozókat és több bevételre tehetnének szert önerőből. 

 

Gecse László polgármester: Ha a mostani vezetőség pl. a teke nem kap támogatást, akkor meg 

fog szűnni. Én, mint faluvezető nem szeretném, ha megszűnnének a helyi civil egyesületek. 

 



Serfőző Péter alpolgármester: Mint minden sportágnál egy jó csapatot is úgy tudunk csinálni, 

ha van rá pénz. 

 

Gecse László polgármester: A civil egyesületek támogatása nagyon fontos. Várjuk meg az 

adóbevételeket és akkor nézzük meg, hogy a költségvetésből tudunk-e még támogatást adni. 

 

Kertész Mónika pénzügyi főtanácsos: Amint már említettem, a mostani költségvetésbe 

összesen 1.000.000 forint van betervezve a civil egyesületeknek, erre tudják beadni az 

igényeiket. 

 

Gecse László polgármester: Bevételre tudnánk még szert tenni, ha a csarnokból is bérbe 

tudnánk adni hosszabb időre a teherautót vagy a kisbuszt, mert így csak ott állnak és nem 

termelnek bevételt. Bár eddig még nem akarták olyan árban kibérelni ezeket a járműveket 

tőlünk, ami az Önkormányzatnak meg is érné. A civil egyesületek pedig adják be az igényeiket, 

júniusig menjenek ki a támogatások egymillió forint összegig. Ha valamely civil szervezetnek 

még ezen felül szüksége lenne támogatásra, akkor majd csak a következő adóbevételek, vagy 

június után tudunk erre visszatérni. 

 

Kertész Mónika pénzügyi főtanácsos: Szerintem úgy kellene kiküldeni a kérelem igénylő 

lapokat, hogy a civil szervezetek mellékeljenek hozzá egy kimutatást, hogy mire költötték az 

adott támogatást, mennyi saját bevételük volt, ebből hány főt érintett a településen, vagy mit 

tett az a civil szervezet egyáltalán a településért. 

 

Gecse László polgármester: A darts, a teke, a foci, a polgárőrség, azok, akik jelentősebb 

támogatást szoktak kérni. A nevezésekhez, induláshoz adjuk ki a támogatásokat és a beérkező 

adóbevételek figyelembevételével nézzük meg a további lehetőségeinket. Ennek fényében 

javaslom a költségvetés elfogadását. 

 

A képviselő-testület  5 igen szavazattal elfogadja a tervezetet és a következő rendeletet alkotja: 

 

 

 

 

 



Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

1/2024. (II. 14.) önkormányzati rendelete 

az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről 

 

(A rendelet a 23/2012. (IV.25.) KIM rendelet szerint Nemzeti Jogszabálytár felületén a Nógrád 

Vármegyei Kormányhivatalhoz felterjesztve.) 

 

Kertész Mónika pénzügyi főtanácsos távozott az ülésről.  

 

4.) Mátraterenye Község Önkormányzat adósságszolgálatának és 

hitelképességének hároméves prognózisa 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

(Határozati javaslat és melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

Gecse László polgármester: Minden évben tárgyalja a testülete az adósságszolgálattal 

kapcsolatos előterjesztést. Igazából az esetleges hitelfelvételhez tartozó biztonsági keret 

megállapítását jelenti ez a döntés.  

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a határozati javaslatot – vita mellőzésével -elfogadva a 

következő döntést hozza: 

 

9/2024. ( II. 13.) sz. Határozat  
 

Mátraterenye Község Önkormányzat Képviselő-testülete az államháztartásról szóló 2011. évi 

CXCV. törvény    29. § (3) bekezdésében foglaltak, továbbá az adósságot keletkeztető 

ügyletekhez történő hozzájárulás részletes szabályairól szóló 353/2011. (XII.30.) 

kormányrendeletet alapján az Önkormányzat saját bevételeit és adósságszolgálattal 

kapcsolatos kötelezettségeit tartalmazó, költségvetési évet követő három évre szóló 

„kitekintést” a határozat melléklete szerint állapítja meg: 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Gecse László polgármester 

 

 

 

 



5.) Egyéb időszerű feladatok 

Gecse László polgármester: Minden képviselőnek kiküldtünk egy levelet, melyben arról 

tájékoztatnak minket, hogy az Északkelet-magyarországi Gazdaságfejlesztési Zóna 

beruházásainak érdekében, az állami beruházások társadalmi koordinációjáért felelős 

államtitkár és szakminiszter készítik elő és terjesztik a Kormány elé a szakpolitikai-ágazati 

beruházási koncepciót, mely 2035. december 31-ig tartó programozási időszakra vonatkozik. 

Ebben kérik, hogy gyűjtsük össze, hogy milyen beruházásokat, fejlesztéseket szeretne az 

Önkormányzat a következő időszakra. Gondolok itt a belterületi útjaink felújítására pl. Vasút 

út, Ady Endre út, Gárdonyi út vagy a Dobó út. 

 

Koósné Czene Katalin Andrea képviselő: Fontosnak tartom a közútjaink rendbetételét és 

többek között a vízlefolyások megoldását. 

 

Serfőző Péter alpolgármester: Nekem lenne 3 gondolatom – nem tudom, hogy ezekbe az 

elképzelésekbe beleillenek-e. Először:  a központi orvosi rendelő kerítését, korlátjait és a hátsó 

parkolóját kellene rendbe tenni, hogy a rendelésre érkezők ne a sárban parkoljanak. Másodszor: 

nagyon fontosnak tartom a buszmegállóink rendbetételét, amely valamilyen képet közvetít a 

településünkről. Tudom, hogy nagyon sok van, több, mint húsz buszmegállóról lenne szó, mert 

hosszú a településünk. Harmadszor: a tópart és környezetének további fejlesztése is nagyon 

fontos lenne, pl. parkoló kialakítása a tópart környékén. 

 

Kotroczó Zoltán képviselő: Már többször is említettem a munkahelyteremtést. Ezzel 

kapcsolatban gondolkozzunk hosszabb távon, pl. 2034-ig. Alakítsunk ki egy ipari parkot, mert 

a mostani már nem megfelelő sem területileg sem infrastrukturálisan erre a célra. 

 

Gecse László polgármester: Már régebben is volt arról, szó, hogy a 23. sz főút mellé – 

Nádújfalu településrészen lehetne egy ilyen ipari parkot kialakítani. Sajnos azok a területek, 

amik erre alkalmasak lennének magántulajdonban vannak. Bár ipari park kialakítását nem is 

biztos, hogy támogatnák, ilyen pályázatok nem nagyon szoktak megjelenni, de az elképzelések 

közé beírhatjuk. Elég lenne erre a célra kb. 20-30 ha terület, legjobb lenne a főút mellé. Kérem 

a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy ezen a héten péntekig – munkaidő végéig jelezzenek vissza 

e-mailben az Önkormányzat részére, ha még jut eszükbe fejlesztési javaslat. 



Ötleteim között szerepel a Bárna-patak rendbetétele is. Levélben keressük meg a vízügyi 

szakhatóságot, hogy végezze el a Bárna-patak és a Zagyva-patak kotrását. 

A Közút részére is jelezni kellene, hogy a mátraterenyei posta előtti árok rendbetételét végezzék 

el. 

Illetve a Magyar Postának is írjuk egy kérő levelet, hogy a mátraterenyei 3-as posta bejáratánál 

a viharkárok miatt kidőlt fa gyökere felnyomta a betont, így nagyon balesetveszélyes a járda. 

 

Koósné Czene Katalin Andrea képviselő: A jánosaknai buszmegálló előtti rész rendbetételét 

is kérjük a Közúttól mert olyan kátyúk vannak ott, hogy az nagyon balesetveszélyes. 

 

Serfőző Péter alpolgármester: Volt már rá példa, hogy a jánosaknai buszmegállónál a leszálló 

utas elesett, mert a kátyúba lépett. 

 

Gecse László polgármester: Emlékszik a Tisztelt Képviselő-testület, hogy beszéltünk a 

múltkori testületi ülésen arról, hogy idén 750 éves a településünk. Szeretném megkérdezni, 

hogy mi legyen akkor a rendezvényekkel? Már most le kellene kötni a fellépőket, a hangosítást, 

de ha nem érkezik meg rá időben az ígért támogatás, az megint több millió forintjába kerül az 

Önkormányzatnak, amit önerőből kellene finanszíroznia. Körülbelül 7 millió forint körüli 

összeget érintene. Bár ígérték, hogy augusztusig megérkezik erre a rendezvényre a kért összeg, 

de nem biztos. Ezen még gondolkozzunk. Esetleg tegyük át ennek a megünneplését jövőre. 

Igaz, hogy nem akkor lesz az évforduló, de az erre szánt összeg akkor már biztosan a 

számlánkon lesz. 

Szeretném tájékoztatni a képviselő-testületet, hogy a közmunka programra nem kell újra 

pályázni, mert augusztusig folytatódik a régi. Kitolták a határidejét pont a választások miatt. 

 

Serfőző Péter alpolgármester: Bizonyára hallotta a Tisztelt Képviselő-testület, hogy 

településünk egyik nagyrabecsült díszpolgára Dr Puszta István gyógyszerész úr a napokban 

elhunyt. Javaslom, hogy egy perces néma felállással adózzunk az emlékének. 

 

Gecse László polgármester: A helyi rendeletünknek megfelelően díszpolgár halála esetén az 

önkormányzat saját halottjának tekinti a gyógyszerész urat és gondoskodik az eltemettetéséről. 

 

Más napirend, hozzászólás nem lévén a polgármester 17.35 órakor a képviselő-testület ülését 

bezárja. 



 

K.m.f. 
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